



Louise Varagnolo, Strategic Advisor, Official Languages Centre of Excellence, Office of the Chief Human Resources Officer, Treasury Board of Canada Secretariat

Louise Varagnolo retired from the federal public service in May 2019. Since joining the Canada School of Public Service (CSPS) in 1995, she has been entrusted with various portfolios such as inclusion and diversity, international relations, and client services.

From 1995 to 1999, she was involved in Canadian history associated with the creation of the Territory of Nunavut. She led an Inuit executive leadership development initiative under the Nunavut Unified HR Development Strategy / Indian and Northern Affairs Canada.

From 2006 to 2014, she worked as Director of the CSPS International Division, responding to requests for capacity building from foreign governments and created the CSPS Global Leadership Unit, aimed at developing an open-minded executive cadre to effectively lead global interdependencies.

Subsequently, she held the position of Director of Client Relations, responsible for managing relationships and communications with organizations. She currently (2021) plays a strategic advisory role within the Treasury Board Secretariat, focusing on the phenomenon of linguistic insecurity in the workplace.

She recently formalized her leader-coach competencies by obtaining a coaching certification from Integral Coaching Canada Inc. in 2019. She participated as a coach during International Coaching Week in May 2020 and led coaching circles.

She is a recipient of the Public Service Award of Excellence (2017), the School's Client-Centered Service Delivery Award (2016), and the Service Excellence Award (2011). In recognition of her contribution to leadership development in the Nunavut Territory, she received the Federal Public Service Award of Excellence (2000) and the Canadian Centre for Management Development Outstanding Achievement Award (1999).

She was an executive member of the boards of Heritage College and Accueil Parrainage Outaouais.

Louise Varagnolo, conseillère stratégique, Centre d'excellence en langues officielles, Bureau de la dirigeante principale des ressources humaines, Secrétariat du Conseil du Trésor du Canada

Louise Varagnolo a pris sa retraite de la fonction publique fédérale en mai 2019. Depuis qu'elle s'est jointe à l'École de la Fonction Publique du Canada (ÉFPC) en 1995, elle s'est vu confier différents portefeuilles tels inclusion et diversité, relations internationales et services à la clientèle.

De 1995 à 1999, elle a participé à l'histoire du Canada associée à la création du territoire du Nunavut. Elle a dirigé une initiative du développement du leadership de cadres inuit, sous la Stratégie unifiée de développement des RH du Nunavut / Affaires indiennes et du Nord Canada.

De 2006 à 2014, elle a travaillé comme Directrice de la Division internationale de l'ÉFPC, répondant aux demandes de renforcement des capacités des gouvernements étrangers et a créé l'Unité du leadership mondial de l'ÉFPC, visant à développer chez les cadres, un esprit ouvert sur le monde, de façon à diriger efficacement les interdépendances mondiales.

Par la suite, elle a occupé le poste de Directrice des relations auprès la clientèle, responsable de la gestion des relations et des communications avec les organisations. Elle joue présentement (2021) un rôle de conseillère stratégique au sein du Secrétariat du Conseil du Trésor, visant le phénomène de l'insécurité linguistique dans le milieu de travail.

Elle a récemment formalisée ses compétences de leader-coach en obtenant une certification coaching de *Integral Coaching Canada Inc.*, obtenue en 2019. Elle a participé en tant que coach, à la semaine internationale de coaching en mai 2020 et a mené des cercles de coaching.

Elle est lauréate du Prix d'excellence de la fonction publique (2017), du Prix de la prestation des services axée sur le client de l'École (2016), du Prix d'excellence du service (2011). En reconnaissance de sa contribution à la création du développement du leadership du territoire du Nunavut, elle a reçu le Prix d'excellence de la fonction publique fédérale (2000) et le Prix de réalisation exceptionnelle du Centre canadien de gestion (1999).

Elle a été membre exécutif des conseils d'administration du Collège Héritage et de l'Accueil Parrainage Outaouais.